
Správa o činnosti PROLP Asociácie liečebných pedagógov v 

rokoch 2013 - 2015  

Rok 2013 bol 7. rokom existencie profesijného združenia. Možno ho označiť ako krízový. PROLP bolo od 
začiatku úzko spojené s dianím na KLP a tak ním tiež otriasli zmeny, ktorými katedra dosť neúspešne čelila. 
K zlomu prišlo už po zvolení nového výboru na konferencii v októbri 2012. Nový exekutívny výbor sa zišiel až 
vo februári v priestoroch mojej pracovne na Šoltésovej. Dovtedy to bolo normálne (ako garant som mala v 
pracovnej náplni rozvíjanie profesijného života), ale tentoraz to vyvolalo diskusiu o oprávnenosti pohybu 
„cudzích osôb“ v budove a zákaze robiť stretnutia výboru na pôde fakulty. A to napriek tomu, že všetci 
členovia boli liečebákmi a väčšina z nich aj pracovníkmi katedry. Ani ďalšie stretnutie nebolo bez napätia 
aabsencií. Bolo to náročné, lebo v apríli sme ako PROLP hostili výkonný výbor IGhB (19.-20.4.2013 v 
Bratislave v priestoroch Quo vadis) a bolo treba pripraviť program. Napriek všetkému sa stretnutie vydarilo. 
Jeho súčasťou bola Konferencia „Okrúhly stôl k inklúzii“. Konferencie sa zúčastnili aj zástupcovia riadiacich a 
vzdelávacích inštitúcií a rôzni odborníci z praxe. Hlavnou témou medzinárodného pracovného stretnutia 
liečebných pedagógov bola problematika inklúzie, problémy a výzvy v jednotlivých členských krajinách, 
štandardizácia výkonov a kontrola kvality služieb (certifikácia).  

Napriek nefungovaniu výboru – absencie boli vždy zdôvodnené a ospravedlniteľné, sme pripravili v júli nové 
číslo Revue liečebnej pedagogiky a odoslali sme ho na zavesenie na stránku. To sa nestalo.  

6. 9. 2013 9.00 – 16.00 sa v Quo Vadis Bratislava konala vedecko-odborná konferencia Európska iniciatíva 

za kompetentnosť vo včasnej intervencii, Spolupráca s rodičmi pri podpore vývinu detí a následne sa stretol 
výbor PROLP. Nezverejnenie čísla Revue zdôvodnila Dr. Mitašíková, že číslo urobilo len pár ľudí a vyjadrila 
nespokojnosť s klesajúcim členstvom a spôsobom fungovania občianskeho združenia PROLP.  

Žiadala som zverejnenie čísla a odblokovanie prístupu kčasopisu sodôvodním, že informácie musia 
prichádzať k členom čo najjednoduchšie. Pripomenula som, čím sa doteraz PROLP zaoberalo, čo priniesla 
spolupráca s IGhB a zdôraznila som, že by bolo veľkou chybou pre súčasné ťažkosti ešte utlmiť aj činnosť 
PROLP. Podobne je to s Revue liečebnej pedagogiky. Je veľmi dobre, že ten časopis máme a treba v tom 
pokračovať. Odmietla som otvorene výzvu na odstúpenie z vedenia PROLP z dôvodu, že som zo strany 
vedenia KLP vnímaná ako prekážka pre spoluprácu (Kapitán odchádza z potápajúcej sa lode posledný – ale 
ako sa ukázalo, nebolo to také fatálne).  

Potom sme sa zaoberali pripomienkovaním aktualizovaného profesiogramu liečebných pedagógov, ktorý po 
posledných úpravách bol uverejnený na stránke PRO LP a tiež SKIZP.  

Prítomní hovorili o potrebe vypracovania Etického kódexu liečebných pedagógov a vypracovanie štandardov 
pre jednotlivé oblasti pôsobenia.  

Nasledujúce stretnutie malo byť 2.10.2013 na pôde Pedagogickej fakulte UK, na Katedre liečebnej 
pedagogiky. Na programe bolo pracovanie na koncepcii rozvoja LP vEurópe pre nasledujúce stretnutie IGhB 
v dňoch 18.-20.10.2013 v Curichu. Stretnutie sa nekonalo. Urobili sme, čo sme dokázali sami a na stretnutie 
som potom vycestovala iba ja (na vlastné náklady). Informovala som o problémoch v PROLP a dostalo sa mi 
povzbudenia, že s tým prešli všetky organizácie a treba vydržať.  

Začiatkom roka 2014 sme neúspešne rozbiehali neformálne pracovné stretnutia a diskutovali o ukončení 
činnosti PROLP pre nezáujem členstva o dianie a nespoluprácu. Dr. Mitašíková písomne vyjadrila ukončenie 
svojho pôsobenia vo výbore. Ostatní bojovali so znechutením a únavou.  

V máji som vycestovala (na vlastné náklady) na pracovné stretnutie IGhB do Berlína a dobila som sa 
energiou. Navštívila som Medzinárodný archív liečebnej pedagogiky profesora Kobiho v Trebnitz. Medzi 
tisícami spisov z viacerých krajín Európy si človek jednoducho musí uvedomiť, že veľké diela sa skladajú z 
malých činov a že niekedy je naozaj najdôležitejšie vydržať a neprestať robiť svoju prácu.  

Na rokovaniach sa zúčastnili profesori liečebnej pedagogiky v Nemecku a celé popoludnie sme spolu 
diskutovali. Ani jedna krajina to nemá ľahké a už „vyhraté“. Liečebná pedagogika vždy znova musí 
odpovedať na aktuálne spoločensko-politické a odborné výzvy. Jednou z nich je aj pripravovaný 
medzinárodný kongres IGhB v Berlíne 13.-15. novembra 2015.  

Koncom júna som sprevádzala W. van Gulijka pri návšteve Múzea špeciálneho školstva v Levoči ahovorili 
sme na pôde Inštitútu Juraja Páleša v Levoči o potenciály liečebnej pedagogiky v súčasnosti.  

V októbri (10.10. 2015) sa konala medzinárodná konferencia o Inkluzívnej klíme, na ktorú prišli prof. Xavier 
Moonen, Gabriela Zenker, Marie-Paule Max aprispeli kvýbornej úrovni podujatia. Vyšli dva  

zborníky a dve monografie a koncom roka aj ďalšie číslo Revue s naozaj silným obsahom.  

V novembri sme sa s Mgr. Gabrielou Rajniakovou zúčastnili rokovania IGhB v Utrechte. Ukončila sa tam 



práca na aktualizácii stanov IGhB ana Koncepcii rozvoja liečebnej pedagogiky v EU, ktorú podpísali všetky 
zúčastnené krajiny. Tým sa skočilo druhé volebné obdobie výboru a zakladatelia s uspokojením konštatovali, 
že nový výbor má skúsených mladých odborníkov s potenciálom úspešne pokračovať. Novým predsedom sa 
stal Jean Paul Müller – veľmi skúsený odborník. Naše PROLP v novom výbore bude zastupovať práve 
Gabika a Pavol Janoško.  

Záver roka znamenal oživenie stretávaní a nádejný štart do ďalšieho roku a obdobia. Výbor PROLP sa 

konsolidoval – získal nových spolupracovníkov a chuť ísť ďalej. Ako zakladajúci a dosluhujúci predseda 

úprimne ďakujem každému, kto pomáhal a prispel nejakým dielom k životu PROLP. Novému vedeniu želám 
výdrž, dobré nápady a skvelých spolupracovníkov.  

Kto môže pomôcť, nech to nevidí ako možnosť, ale ako povinnosť. Lebo ide o spoločnú vec.  

Prof. PhDr. Marta Horňáková, PhD.  

V Bratislave, júl 2015  

 


